



PRODUKTSICHERHEITSINFORMATION

gemäß Verordnung (EU) 2023/ 988 (General Product Safety Regulation – GPSR)

NOHRD Sprintbok – Motorloses Laufband mit gekurvter Lauffläche

Dokumentennummer	PSI-2026-SPB-001
Ausgabedatum	22.07.2026
Version	1.0
Ersteller	WATERROWER NOHRD GmbH, Nordhorn

1. Produktidentifikation

Produktname	NOHRD Sprintbok
Produkttyp	Motorloses, selbstangetriebenes Laufband mit gekurvter Lamellen-Lauffläche
Varianten	Sprintbok (Basismodell), Sprintbok V2, Sprintbok Pro
Holzvarianten	Eiche, Vintage, Kirsche, Nussbaum, Club, Shadow
Hersteller	WATERROWER NOHRD GmbH
Anschrift	Otto-Hahn-Straße 75, 48529 Nordhorn, Deutschland
Kontakt	E-Mail: info@nohrd.com · Web: www.nohrd.com
Herstellungsort	Deutschland (eigene Manufaktur)

Hinweis: Artikel-, Chargin- oder Seriennummer sind zusätzlich auf dem Typenschild am Gerät sowie auf der Verpackung angegeben und im Reklamations- bzw. Rückruffall stets mit anzugeben. Für Sprintbok Pro und Sprintbok V2 liegen gesonderte EU-Konformitätserklärungen vor, die auch elektrische/elektronische Komponenten (Display, ggf. WLAN-Modul) abdecken.

2. Technische Daten

Maße (L x B x H)	180 cm x 153 cm x 86 cm
Gewicht	ca. 160 kg
Max. Benutzergewicht	160 kg
Lauffläche	62 kugelgelagerte Holz-Lamellen mit Linoleumoberfläche, nach innen gekurvt
Antrieb	motorlos, ausschließlich durch Eigenantrieb des Läufers
Rahmenmaterial	Massivholz (je nach Variante Eiche, Nussbaum, Kirsche u. a.)
Anzeige/Elektronik	Integriertes LED-Display (V2) bzw. Tablet (Pro) mit Bluetooth-Kopplung; bei Sprintbok Pro Touchscreen
Zubehör	Transportrollen zur Standortveränderung; optionale Laptopauflage, belastbar bis 50 kg
Verpackungseinheiten	1 Paket



3. Bestimmungsgemäße Verwendung

Der NOHRD Sprintbok ist ein motorloses Lauftrainingsgerät für den privaten und gewerblichen Einsatz (Wohnbereich, Hotel, Fitnessstudio). Die Laufgeschwindigkeit wird ausschließlich durch die Beinkraft und den Körperschwerpunkt des Nutzers bestimmt; ein motorischer Antrieb der Lauffläche existiert nicht.

Das Gerät ist ausschließlich zur Nutzung durch Erwachsene zur Verbesserung der körperlichen Fitness bestimmt. Kinder müssen während des Betriebs stets von einem Erwachsenen beaufsichtigt werden; das Gerät enthält Kleinteile und ist nicht für Kinder unter 3 Jahren geeignet. Jede andere Verwendung gilt als nicht bestimmungsgemäß.

4. Sicherheitshinweise und Warnungen

- Vor der ersten Nutzung sowie nach jedem Transport ist das Gerät auf sicheren, stabilen und ebenen Stand zu prüfen.
- Da die Lauffläche durch Eigenantrieb bewegt wird, besteht insbesondere für ungeübte Nutzer erhöhte Sturz- und Stolpergefahr; ein langsamer, kontrollierter Trainingseinstieg wird empfohlen.
- Beim Auf- und Absteigen ist sich an der Griffstange festzuhalten, bis ein sicherer Stand auf der Lauffläche erreicht bzw. das Gerät vollständig verlassen ist.
- Das Gerät nicht bei starker körperlicher Erschöpfung, unter Einfluss von Alkohol, Medikamenten oder anderen die Aufmerksamkeit beeinträchtigenden Substanzen nutzen.
- Quetsch- und Einklemmgefahr im Bereich der Lamellen-Lauffläche und der Kugellagerung; Finger, lose Kleidung, Schmuck und Haare von den beweglichen Teilen fernhalten.
- Kinder und Haustiere während des Trainingsbetriebs vom Gerät fernhalten.
- Die maximale Benutzerbelastung von 160 kg darf nicht überschritten werden.
- Bei Nutzung des optionalen Tisches dessen maximale Traglast von 50 kg nicht überschreiten; der Tisch dient nicht als Stütze zum Ein- oder Aussteigen.
- Als Naturmaterial kann Holz Unregelmäßigkeiten in Farbe und Maserung sowie im Einzelfall Splitterbildung aufweisen; dies stellt keinen Mangel dar.
- Integrierte Displays/Tablets ausschließlich mit dem mitgelieferten Zubehör laden und betreiben; Kabel so verlegen, dass keine Stolpergefahr entsteht.

5. Wartung und Instandhaltung

Eine Bedienungsanleitung liegt dem Produkt bei und ist zusätzlich unter www.nohrd.com verfügbar. Vor Erstinbetriebnahme ist die Anleitung vollständig zu lesen. Aufgrund der motorlosen, verschleißarmen Konstruktion ist im Vergleich zu herkömmlichen Laufbändern kein Nachspannen von Bändern und kein Ölen erforderlich.

- Regelmäßiges Entstauben von Lauffläche und Lamellen empfohlen.
- Regelmäßige Sichtprüfung der Lamellen, Kugellager, Griffstange und Rahmenverschraubungen (mindestens alle 3 Monate bei intensiver Nutzung).
- Bei erkennbaren Schäden (klemmende oder lose Lamellen, beschädigte Griffstange, Risse im Holzrahmen) ist das Gerät bis zur fachgerechten Instandsetzung nicht weiter zu nutzen.

6. Restrisiken

Trotz sorgfältiger Konstruktion und Fertigung verbleiben folgende, nicht vollständig vermeidbare Risiken bei der Nutzung:

- Sturz- und Stolpergefahr durch die eigenangetriebene, gekrümmte Lauffläche, insbesondere bei ungeübten Nutzern oder bei zu hoher Anfangsgeschwindigkeit.
- Quetsch- und Einklemmgefahr im Bereich der Lamellen und Kugellager.
- Verletzungsgefahr durch abruptes Abbremsen oder Verlust des Gleichgewichts während des Laufens.
- Splitterbildung am Holzrahmen bei starker mechanischer Beanspruchung oder Beschädigung.
- Erstickungsgefahr durch Kleinteile für Kinder unter 3 Jahren bei unbeaufsichtigtem Zugang.

7. Konformität und geltende Vorschriften

Für den Sprintbok liegt eine gesonderte EU-Konformitätserklärung vor (Selbsterklärung, Modul A). Diese Produktsicherheitsinformation ergänzt die Konformitätserklärung im Hinblick auf die Anforderungen der Verordnung (EU) 2023/988 über die allgemeine Produktsicherheit und richtet sich an Verbraucherinnen und Verbraucher sowie gewerbliche Betreiber.

Anwendbare Norm(en)	DIN EN ISO 20957 (Stationäre Trainingsgeräte) – soweit einschlägig
Rechtsgrundlage	Verordnung (EU) 2023/988 (GPSR); ProdSG (Produktsicherheitsgesetz)
Elektrische/Funk-Komponenten	Bei Sprintbok Pro/Touchscreen-Varianten: Niederspannungsrichtlinie (LVD) bzw. Funkanlagenrichtlinie (RED), einschlägige WLAN-Normen (u. a. EN 301 893, EN 300 440), soweit zutreffend



8. Rückverfolgbarkeit und Meldung von Sicherheitsproblemen

Verbraucherinnen und Verbraucher sowie Wirtschaftsakteure werden gebeten, sicherheitsrelevante Vorkommnisse (Unfälle, Defekte, unerwartete Risiken) unverzüglich unter den in Abschnitt 1 genannten Kontaktdaten zu melden. WATERROWER | NOHRD GmbH dokumentiert eingehende Meldungen und leitet erforderlichenfalls Korrekturmaßnahmen (Information, Rückruf, Rücknahme) gemäß Art. 9 und Art. 35–39 GPSR ein.

9. Entsorgung

Das Gerät ist am Ende seiner Lebensdauer den lokalen Vorschriften entsprechend zu entsorgen. Metallteile (Lager, Beschläge, Transportrollen) sind einer Metallverwertung zuzuführen; Holzbestandteile können, sofern unbehandelt bzw. nicht mit gefährlichen Beschichtungen versehen, über die Altholzentsorgung entsorgt werden. Elektronische Komponenten (Display/Tablet) sind gesondert über die Elektroaltgeräte-Entsorgung (WEEE) zu entsorgen. Eine Entsorgung über den Hausmüll ist nicht zulässig.

Diese Produktsicherheitsinformation ersetzt keine produktbezogene Risikobeurteilung und ist zusammen mit der Bedienungsanleitung sowie der EU-Konformitätserklärung des Produkts aufzubewahren.





PRODUCT SAFETY INFORMATION

pursuant to Regulation (EU) 2023/ 988 (General Product Safety Regulation – GPSR)

NOHRD Sprintbok – Motorless Treadmill with Curved Running Surface

Document Number	PSI-2026-SLB-001
Issue Date	22 July 2026
Version	1.0
Prepared by	WATERROWER NOHRD GmbH, Nordhorn

1. Product Identification

Product name	NOHRD Sprintbok
Product type	Motorless, self-powered treadmill with a curved slatted running surface
Variants	Sprintbok (base model), Sprintbok V2, Sprintbok Pro
Wood finishes	Oak, Vintage, Cherry, Walnut, Shadow, Club
Manufacturer	WATERROWER NOHRD GmbH
Address	Otto-Hahn-Straße 75, 48529 Nordhorn, Germany
Contact	E-mail: info@nohrd.com · Web: www.nohrd.com
Place of manufacture	Germany (in-house production)

The article number, batch number or serial number is also indicated on the product nameplate and on the packaging and must always be provided in the event of a complaint or product recall. Separate EU Declarations of Conformity are available for the Sprintbok Pro and Sprintbok V2, which also cover the electrical/electronic components (display and, where applicable, Wi-Fi module).

2. Technical Specifications

Dimensions (L × W × H)	180 cm × 153 cm × 86 cm
Weight	approx. 160 kg
Maximum user weight	160 kg
Running surface	62 ball-bearing-mounted wooden slats with a linoleum surface, curved inward
Drive	Motorless; powered exclusively by the runner’s own movement
Frame material	Solid wood (depending on the variant: Oak, Walnut, Cherry and others)
Display/Electronics	Integrated LED display (V2) or tablet (Pro) with Bluetooth connectivity; touchscreen on the Sprintbok Pro
Accessories	Transport wheels for moving the equipment; optional laptop tray with a maximum load capacity of 50 kg
Packaging units	1 package



3. Intended Use

The NOHRD Sprintbok is a motorless treadmill intended for running training in both private and commercial environments (home use, hotels and fitness studios). The running speed is determined exclusively by the user's leg power and centre of gravity; the running surface has no motorised drive.

The equipment is intended exclusively for use by adults to improve physical fitness. Children must be supervised by an adult at all times while the equipment is in use. The equipment contains small parts and is not suitable for children under 3 years of age. Any other use is considered improper use.

4. Safety Instructions and Warnings

- Before first use and after each time the equipment has been moved, check that it is positioned securely, stably and on a level surface.
- Because the running surface is self-powered, there is an increased risk of falling and tripping, particularly for inexperienced users. A slow and controlled introduction to training is recommended.
- When mounting or dismounting the equipment, hold onto the handlebar until you have established a secure position on the running surface or have completely stepped off the equipment.
- Do not use the equipment when severely physically fatigued or under the influence of alcohol, medication or other substances that may impair attention or concentration.
- Risk of crushing and entrapment in the area of the slatted running surface and ball bearings. Keep fingers, loose clothing, jewellery and hair away from moving parts.
- Keep children and pets away from the equipment while training is in progress.
- Do not exceed the maximum user weight of 160 kg.
- When using the optional laptop tray, do not exceed its maximum load capacity of 50 kg. The tray must not be used as a support when mounting or dismounting the equipment.
- As a natural material, wood may exhibit variations in colour and grain and, in isolated cases, may develop splinters. This does not constitute a defect.
- Integrated displays/tablets must only be charged and operated using the accessories supplied with the product. Route cables so that they do not create a tripping hazard.

5. Maintenance and Servicing

Operating instructions are supplied with the product and are also available at www.nohrd.com. Read the operating instructions in full before using the product for the first time. Due to the motorless, low-wear design, unlike conventional treadmills, no belt tensioning or lubrication is required.

- Regular removal of dust from the running surface and slats is recommended.
- Regularly carry out a visual inspection of the slats, ball bearings, handlebar and frame screw connections (at least every three months under intensive use).
- If any damage is detected (such as jammed or loose slats, a damaged handlebar or cracks in the wooden frame), do not continue using the equipment until it has been professionally repaired.

6. Residual Risks

Despite careful design and manufacturing, the following risks cannot be completely eliminated during use:

- Risk of falling and tripping due to the self-powered, curved running surface, particularly for inexperienced users or when starting at an excessively high speed.
- Risk of crushing and entrapment in the area of the slats and ball bearings.
- Risk of injury due to sudden deceleration or loss of balance while running.
- Risk of splintering of the wooden frame under excessive mechanical stress or if the equipment becomes damaged.
- Risk of choking from small parts for children under 3 years of age in the event of unsupervised access.

7. Conformity and Applicable Regulations

A separate EU Declaration of Conformity (self-declaration, Module A) has been issued for the Sprintbok. This Product Safety Information supplements the Declaration of Conformity with regard to the requirements of Regulation (EU) 2023/988 on General Product Safety and is intended for consumers and commercial operators.

Applicable standard(s)	DIN EN ISO 20957 (Stationary training equipment), where applicable
Legal basis	Regulation (EU) 2023/988 (GPSR); German Product Safety Act (ProdSG)
Electrical/Radio Components	For Sprintbok Pro / touchscreen variants: Low Voltage Directive (LVD) and/or Radio Equipment Directive (RED), as well as applicable Wi-Fi standards (including EN 301 893 and EN 300 440), where applicable



8. Traceability and Reporting Safety Issues

Consumers and economic operators are requested to report safety-related incidents (accidents, defects or unexpected risks) immediately using the contact details provided in Section 1. WATERROWER | NOHRD GmbH documents all reports received and, where necessary, initiates corrective measures (information notices, recalls or product withdrawals) in accordance with Articles 9 and 35–39 of the GPSR.

9. Disposal

At the end of its service life, the product must be disposed of in accordance with local regulations. Metal components (bearings, fittings and transport wheels) must be recycled as metal. Wooden components, provided they are untreated or not coated with hazardous substances, may be disposed of through the appropriate waste wood recycling stream. Electronic components (display/tablet) must be disposed of separately through the appropriate waste electrical and electronic equipment (WEEE) collection system. Disposal with household waste is not permitted.

This Product Safety Information does not replace a product-specific risk assessment and should be retained together with the operating instructions and the EU Declaration of Conformity.

